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Importance of a First Nations Careers Week 
Education is the master key to the improvement of the socio-economic 
conditions of First Nations people; education is also one of the main 
elements of self government development. 

As young people are going through the education system, they must be 
provided with opportunities to learn about various careers. Careers, 
especially those relating to work on Aboriginal matters, should be encour- 
aged among First Nations students. 

As First Nations people move towards self-government, there is a definite 
need of educated and qualified Aboriginal people. 

It is important for schools attended by First Nations students to promote 
careers week which focus upon First Nations related employment oppor- 
tunities. Therefore, properly planned careers weeks by local schools play 
an important role in assisting First Nations pursue their goals of self 
sufficiency. 

As First Nations people become educated and take up various careers, 
they as individuals will become self reliant. As more and more First 
Nations people become self reliant, local Aboriginal communities will 
become more independent. 

Cecile Scott 
Tony Wesley 
Shirley Kamalatisit 

Timmins High and Vocational School 
(Timmins Ontario) 



The objectives of careers weeks are: 

For Students: 

- to encourage students to consider future careers 

- to infonn students of diverse career opportunités relating to work 

with and for First Nations people 

- to introduce students to people already working in career areas in 

which they may be interested 

- to provide current information for students about local, regional 

and national job opportunities 

- to help students select courses which are relevant and consistent 

with realistic career choices 

- to encourage students to continue with their academic studies in 

pursuit of their chosen careers 

For Teachers: 

- to infonn teachers about different First Nations related careers 

available and to encourage them to incorporate relevant content 

about careers into their lessons 

- to help teachers learn more about Aborignal community affairs 

and aspirations 

- to keep teachers infonned about present changes and future needs 

in employment opportunités of Aboriginal people 

For School and Community: 

- to create a link and greater understanding between schools and 

First Nations communities 

- to show the community that learning goes beyond the classroom 

and must involve community resource people as part of educa- 

tional process 

- to demonstrate that schools can and must play a vital role in the 

self government development of First Nations communities 



ORGANIZATIONAL OUTLINE FOR 
CAREERS WEEK PLANNING 

Phase 1: Establishing Careers Lists 

Within Community: 

Obtaining a list of careers within the local community can be done 
through local institutions in First Nations communities such as band 
offices, schools, businesses, stores, etc. Usually lists of positions are 
available as well as their job descriptions. If time permits, this would be 
an excellent opportunity for the students themselves to conduct a research 
project on local employment opportunities. Other information such as 
community profiles, community planning, and social and economic de- 
velopment is valuable information to be retrieved because these develop- 
ment areas will mean future employment opportunities. 

Within Region: 

Tribal councils or regional associations will also have a variety of posi- 
tions. Lists of these positions along with job descriptions can be obtained 
from their offices. Indication of positions which may be available in the 
future should also be requested. Again if time permits, students can be 
involved by requesting for such information either through personal or 
written contact, and the retrieved information can be compiled in prepa- 
ration for careers week. 

First Nations related careers: 

Along with positions already existing, careers which can be related to the 
context of working for and with First Nations people should also be 
emphasized. 

Almost all careers can be related to working for and with First Nations. 
Employment positions such as secretarial and clerical positions, manage- 
ment and accountant positions, lawyers, engineer architects, bookkeepers, 
computer processors, electricians, plumbers, carpenters, police officers, 
forestry technicians, social workers, nurses, pilots, teachers, heavy equip- 
ment operators, cooks, etc. are all needed in the development of First 
Nations communities. 
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Careers in Self Government and Economic Development: 

First Nations are moving towards self government and more professional 
people are required to reach this important goal. These include profes- 
sions such as lawyers, teachers, accountants, architects, doctors, engi- 
neers, business people, administrators, senior managerial positions, 
computer programmers and analysts, etc. All these professions are 
needed in order for First Nations people to reach the goal of self govern- 
ment and to maintain competent management of self government institu- 
tions. 

Business related careers are needed because business and economic de- 
velopment is also a vital necessity in order for First Nations communities 
to become self sufficient. There is movement to the development and 
establishment of individual and community businesses by First Nations. 
These businesses may be located off or on reserve communities across 
Canada. Students should be made aware of the various fields of study in 
the area of business. Such business-related studies include business 
administration and management, entrepreneur courses, computer special- 
ists, accountants, etc. 

Shawna Pawassin Trent University 
(Peterborough, Ontario) 
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Phase 2: Four to Six Weeks before 
Careers Week 

At least four to six weeks before careers week, the organizer should 
contact local institutions and regional First Nations offices who will in 
turn be asked to select potential guest speakers from the various positions 
in their systems. As well, individual First Nations people who are en- 
gaged in certain careers should also be contacted. Both verbal and written 
contacts should be made as early as possible so that potential guest 
speakers may plan their time schedules well in advance. 

A master checklist of all presenters should be developed to ensure that all 
contacts and other necessary information is kept organized and up-to- 
date. 

Randy Akiwenzie Anigawncigig Institute 
(Peterborough Ontario) 
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The following chart is a sample of a master checklist: 

Note: This sample may be revised in format and content according to 
needs of the organizer. 



Phase 3: Two to Three Weeks before 
Careers Week 

Confirmation letters should be sent to all guest speakers to confirm date, 
time, location, length of presentation, audio-visual needs, and approxi- 
mate number of students who will attend their particular session. 

Careers week should be publicized by posters, newsletters, local radio and 
television. Students should be involved as much as possible in the 
promotion of the careers week. 

Interested guests should be invited to observe the careers week activities; 
these guests may include school board members, parents and community 
leadership. 

Students should be chosen or given opportunity to volunteer to guide, 
introduce and thank guest speakers throughout the sessions. These stu- 
dents may be given a brief training session on how to carry out their tasks. 

A master timetable of all sessions should be developed as soon as all 
presenters are finalized. In larger schools, it may be neccesary to have 
students sign up for certain sessions; it is suggested that students have 
opportunity to sign up as soon as possible so that rooms for presentations 
can be reserved and arranged accordingly. The following chart is a 
sample of a master timetable which may be utilized. 

Note: For larger schools, they may be more than one session at one par- 
ticular time; in these cases, the timetable may be expanded. 
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STUDENT EVALUATION FORM 

Presentation Topic:   

Presenter:  

1. Was the presentation interesting? 

EH yes EH no EH somewhat 

2. Did you understand what was being discussed? 

EH yes EH no EH somewhat 
3. Do you know more about this career than you did before? 

EH yes EH no D somewhat 

4. Would you like to learn more about this career? 

EH yes EH no EH somewhat 

5. List in point form what you learned about this career. ... 

6. What did you find most interesting about the speaker or the subject 
of presentation?  

Additional Comments: 

TEACHERS AND GUESTS EVALUATION FORM 

Presentation Topic:   

Presenter:  

1. Do you think the presentation was interesting for the students? 

D yes D no D somewhat 

2. Do you feel the students understood what was being discussed? 

D yes D no D somewhat 

3. Did the students participate well in question/answer period? 

EH yes EH no EH somewhat 
Additional Comments:  



PRESENTER EVALUATION FORM 

Presentation Topic: 

Presenter:   

On a scale of 1 to 5, how would you rate the following: 

Presentation area 
Audiovisual equipment 
Behaviour of students 
Student participation 
Teacher input 
Student guides 
Overall organization 

2 
2 
2 
2 
2 
2 
2 

4 
4 
4 
4 
4 
4 
4 

If you were to do your presentation again, how would you change it? .. 

5 
5 
5 
5 
5 
5 
5 

Would you participate as presenter again, if asked? 

D yes Q no 

Comments:  

Tommy Goodwin Timmins High and Vocational School 
Leroy Wesley (Timmins Ontario) 
Hosea Wesley 
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Phase 4: One Week before Careers Week 

Teachers should work with students in preparing questions which they 
may ask the presenters on the various careers. If there are a large number 
of questions for certain careers, they should be organized into summary 
questions where one question can cover more detailed information being 
sought by the students. 

The master timetable of all sessions should be finalized, as soon as each 
presenter has acknwoledged confirmation letters. 

Teachers must be prepared to ensure that the careers week activities run 
smoothly by studying the master timetable and reviewing all preparation 
in a special staff meeting. 

Each student should receive a copy of the master timetable to avoid 
confusion during the careers week activities. Students of course would 
have be advised by teachers and/or student assemblies on how to interpret 
the timetable as well as appropriate behaviour, hospitality for guests, and 
regulations during the careers week. 

All audio-visual equipment required should be tested in advance and 
located to the designated rooms. 

Patricia Faries 
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Phase 5: During Careers Week 

Teachers should be available to direct students to various locations of 
presentations. Signs which identify the speaker and topic should be 
clearly displayed outside each room. 

Students who have been designated to guide each of the guests will report 
to organizer of any problems. 

An evaluation of the careers week is crucial for future planning because 
it involves the input and feedback from all those involved in the activities. 
Evaluation forms should be completed by students, teachers and present- 
ers, as well as invited guests. The following samples of evaluation forms 
contain type of information that will indicate the effectiveness of the 
presentations as well as the careers week in general. 

Marina Kataquapit 
Trina Cheechoo 
Rita Cheechoo 

Northern College 
(South Porcupine, Ontario) 
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Phase 6: After Careers Week 

The evaluation sheets can be tabulated and summarized by the organizer 
with the help of students and teachers. Moreover, the compilation of the 
evaluation infonnation can be a special project for students. Again the 
method chosen to compile the data will depend on the size of school and 
time required. The results of the evaluation can be considered in the 
planning of future careers weeks. 

Thank you letters should be sent out to all presenters, speakers, school 
staff and students who helped with careers week. 

The organizer should also ensure that the local community is aware of the 
results of the careers week by publicizing participants’ reaction through 
use of posters, newsletters, and ads in local radio and television. 

Teachers should be encouraged to discuss and review new knowledge and 
concepts which students learned from the presentations. If possible, 
students can take on assignments and projects relating to careers through 
a variety of ways. Some samples of student projects are as follows: 

- Writing a report on one of the presenters and his/her career 

- Interviewing a successful First Nations role model regarding his/her edu- 
cation and professional experience 

- Compiling and summarizing evaluation results of careers week 

- Making a chart of a career ladder for a particular career 

- Writing a newpaper report on the need of certain careers in the develop- 
ment of self government 

- Researching the history of a particular career 

- Reporting on an occupation presented during careers week regarding the 
role it plays in self government 

- Drafting an advertisement on a certain occupation 

- Researching the use of computers and the role they play in society 

- Discussing why First Nations students must think seriously of First Na- 
tions related careers 

- Writing poetry, short stories, news articles, song lyrics, etc. to promote 
information on First Nations related careers. 

- Writing an essay on the type of professions required in the management 
of self government institutions. 
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Importance d’une Semaine des carrières à l’intention 
des Premières nations 

L’éducation est l’élément clé de l’amélioration des conditions socio- 
économiques des Premières nations; l’éducation est également l’un des 
principaux éléments de l’atteinte de l’autonomie gouvernementale. 

Il faut fournir aux jeunes qui transitent dans le système scolaire l’occasion 
d’être informés sur diverses carrières. Il importe de promouvoir les 
carrières, plus particulièrement celles qui se rapportent aux questions 
autochtones, auprès des étudiants des Premières nations. 

Dans le contexte de l’évolution des Premières nations vers l’autonomie 
gouvernementale, il existe un besoin réel de former des autochtones 
instruits et compétents. 

H importe que les écoles fréquentées par les étudiants des Premières 
nations fassent la promotion d’une semaine des carrières axée principale- 
ment sur les possibilités d’emploi liées aux premières nations. Par con- 
séquent, des semaines des carrières bien planifiées par les écoles locales 
contribuent de façon importante à la poursuite de l’autosuffisance par les 
Premières nations. 

Au fur et à mesure que les membres des Premières nations s’instruisent et 
s’orientent vers diverses carrières, ils deviennent des personnes autosuff- 
isantes. Au fur et à mesure que les Premières nations deviennent autosuff- 
isantes, les collectivités autochtones locales deviendront certainement 
plus indépendantes. 

Cecile Scott 
Tony Wesley 
Shirley Kamalatisit 

Timmins High and Vocational School 
(Timmins Ontario) 



Les objectifs d’une semaine des carrières sont les suivants : 

Pour les étudiants : 

- encourager les étudiants à envisager certaines carrières 

- informer les étudiants sur les divers choix de carrières liés à un 
travail avec les Premières nations et qui sert les Premières nations 

- présenter aux étudiants des personnes qui travaillent actuelle- 
ment dans des domaines professionnels qui les intéressent 

- offrir aux étudiants une information à jour sur les possibilités 
locales, régionales et nationales d’emploi 

- aider les étudiants à choisir des cours qui sont pertinents et qui 
correspondent à des choix de carrière réalistes 

- encourager les étudiants à poursuivre les études associées à leur 
choix de carrière 

Pour les professeurs : 

- informer les professeurs sur les différentes carrières disponibles 
liées aux Premières nations et les encourager à intégrer l’infor- 
mation pertinente sur ces carrières dans leur programme d’en- 
seignement 

- aider les professeurs à en savoir davantage sur les questions et les 
aspirations des collectivités autochtones 

- informer les professeurs sur les changements qui surviennent 
dans les possibilités d’emploi des autochtones et les besoins 
futurs 

Pour l’école et la collectivité : 

- • établir un lien et améliorer la compréhension entre les écoles et 
les collectivités des Premières nations 

- montrer à la collectivité que le processus d’apprentissage 
déborde la salle de classe et doit intégrer des personnes-res- 
sources de la collectivité 

- démontrer que l’école peut et doit jouer un rôle vital dans la mise 
en place de l’autonomie gouvernementale des Premières nations 

4 



CADRE ORGANISATIONNEL D’UNE 
SEMAINE DES CARRIERES 

Phase 1 : Etablir une liste des carrières 
Dans la collectivité : 

Obtenir une liste des carrières au sein de la communauté locale par 
l’entremise des institutions locales des Premières nations, notamment les 
bureaux des bandes, les écoles, les entreprises, les magasins, etc. On y 
trouve, règle générale, les listes des postes ainsi que les descriptions de 
poste. Si les délais le permettent, cette démarche pourrait devenir pour les 
étudiants l’occasion de mener un projet de recherche en vue d’obtenir 
cette information. Trouver d’autres renseignements précieux sur les pro- 
fils des collectivités, la planification communautaire ainsi que le dévelop- 
pement social et économique s’avérerait certainement utile puisque ces 
secteurs de développement déboucheront sur de futures possibilités d’em- 
ploi. 

Dans la région : 

Les conseils tribaux ou les associations régionales pourront également 
renseigner sur divers postes. On peut y obtenir les listes de ces postes ainsi 
que les descriptions d’emploi. Il faudrait également demander quels 
postes seront éventuellement créés à l’avenir. Une fois de plus, s’il y a 
suffisamment de temps, il serait bon de faire participer les étudiants à cette 
recherche d’information, soit personnellement ou par écrit et l’informa- 
tion obtenue pourrait être compilée en guise de préparation à la semaine 
des carrières. 

Carrières associées aux Premières nations : 

Outre les postes déjà existants, il faudrait mettre l’accent sur les carrières 
qui se rapportent à un contexte de travail avec les Premières nations et 
dans le but de servir les Premières nations. 

Presque toutes les carrières peuvent être associées aux Premières nations 
ou aux objectifs des Premières nations. Les secrétaires et les commis, les 
gestionnaires et comptables, les avocats, les ingénieurs, les architectes, les 
teneurs de livres, les électriciens, les plombiers, les menuisiers, les polic- 
iers, les techniciens en exploitation forestière, les travailleurs sociaux, les 
infirmières, les pilotes, les professeurs, les opérateurs d’équipement 
lourd, les chefs cuisiniers, tous peuvent participer au développement des 
collectivités des Premières nations. 
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Carrières liées à l’autonomie gouvernementale et au 
développement économique : 

Les Premières nations s’orientent vers l’autonomie gouvernementale et 
ont davantage besoin de professionnels pour atteindre cet objectif impor- 
tant. Ces professions comprennent les avocats, les professeurs, les compt- 
ables, les architectes, les médecins, les ingénieurs, les gens d’affaire, les 
administrateurs, les haut-dirigeants, les informaticiens et les analystes, 
etc. Toutes ces professions devraient être mises à contribution afin que les 
Premières nations atteignent leur but de l’autonomie gouvernementale et 
assurent une gestion compétente des institutions d’autonomie gouverne- 
mentale. 

Les carrières liées au secteur des affaires doivent être encouragées parce 
que le développement commercial et économique est également une 
nécessité vitale pour permettre aux collectivités des Premières nations 
d’accéder à l’autosuffisance. 

Les Premières nations créent et fondent de plus en plus d’entreprises 
individuelles et collectives. Ces entreprises sont situées dans les réserves 
ou à l’extérieur des réserves partout au Canada. Les étudiants devraient 
être informés des divers domaines d’étude qui se rapportent au secteur des 
affaires. Il s’agit notamment des études qui portent sur l’administration et 
la gestion des affaires, les cours aux entrepreneurs, les informaticiens, les 
comptables, etc. 

Shawna Pawassin Trent University 
(Peterborough, Ontario) 
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Phase 2 : Quatre à six semaines avant la 
semaine des carrières 
Au moins quatre à six semaines avant le début de la semaine des carrières, 
l’organisateur devrait communiquer avec les institutions locales et les 
bureaux régionaux des Premières nations afin de leur demander de pro- 
poser parmi les personnes qui occupent divers postes à leur emploi, un 
choix de conférenciers qui pourraient s’adresser au public. De plus, il 
faudrait également communiquer avec les membres des Premières nations 
qui travaillent dans des carrières particulières. Il importe de communiquer 
dès que possible tant verbalement que par écrit avec les conférenciers de 
façon à ce qu’ils planifient leur horaire suffisamment à l’avance. 

Une liste de vérification principale de tous les conférenciers devrait être 
mise au point afin de s’assurer que tous les contacts ont été établis et que 
les autres renseignements utiles sont à jour. 

Randy Akiwenzie Anigawncigig Institute 
(Peterborough Ontario) 
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Le tableau suivant est un exemple d’une liste de vérification princi- 
pale : 

I Nom du conférencier  

Profession/métier  

Adresse/téléphone  

 Sujet  

Premier contact verbal  

  Lettre  

Genre d’équipement 

audiovisuel requis  

Lettre de confirmation  

Formulaire d’évaluation  

Lettre de remerciements  

Note : Le format et le contenu de cet échantillon peut être modifié 

conformément aux besoins de l’organisateur. 

Jack Williams 
Harriet Sutherland 

Northern College 
(South Porcupine Ontario) 
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Phase 3 : Deux à trois semaines avant la 
semaine des carrières autochtones 

Envoyer une lettre de confirmation à tous les conférenciers invités afin de 
confirmer la date, le lieu, l’heure et la durée de l’exposé, les besoins en 
équipement audiovisuel et le nombre approximatif d’étudiants qui seront 
présents à cette séance particulière. 

La semaine des carrières sera annoncée par voie d’affiches, de bulletins et 
par des annonces à la radio et la télévision locales. Les étudiants devraient 
participer le plus possible à la promotion de la semaine des can ières. 

Il serait bon d’inviter à titre d’observateurs les personnes qui s’intéressent 
aux activités de la semaine des carrières; il pourrait s’agir notamment des 
membres des commissions scolaires, de parents et de dirigeants des 
collectivités. 

Choisir des étudiants ou leur donner la possibilité de se porter bénévoles 
pour guider, présenter et remercier les invités lors des séances. Ces 
étudiants pourraient bénéficier d’une brève séance d’information sur la 
façon de mener à bien leurs tâches. 

Élaborer un calendrier principal de toutes les séances dès que tous les 
conférenciers confirment leur présence. Dans les écoles plus importantes, 
il sera peut-être utile de procéder à une inscription des étudiants pour 
certaines séances; nous suggérons que les étudiants aient la chance de 
s’inscrire dès que possible de façon à pouvoir réserver les locaux et 
prendre toutes les dispositions nécessaires. Le tableau suivant est un 
exemple de ce que pourrait être un programme principal. 

Note : Dans le cas des écoles plus importantes, il peut y avoir plus 
d’une séance à la même heure et dans ces cas, l’horaire sera établi en 
conséquence. 
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FORMULAIRE D'ÉVALUATION DESTINÉ AUX ÉTUDIANTS 

Sujet de l’exposé :   

Conférencier :   

1. L’exposé vous a-t-il paru intéressant ? 

CH oui CH non CH assez 

2. Avez-vous compris le sujet discuté ? 

CH oui G non G assez 

3. En savez-vous davantage qu’auparavant sur cette carrière ? 

CH oui D non CH assez 

4. Aimeriez-vous en savoir davantage sur cette carrière ? 

CH oui CH non G assez 

5. Résumez ce que vous avez appris sur cette carrière  

6. Qu’avez-vous aimé le plus de la part du conférencier ou du sujet de 
la communication ?  

Autres commentaires : 

FORMULAIRE D'ÉVALUATION PROFESSEURS ET INVITÉS 

Sujet de l’exposé :   

Conférencier :   

1. Croyez-vous que l’exposé a intéressé les étudiants ? 

G oui G non G assez 

2. Croyez-vous que les étudiants ont compris ce dont il s’agissait ? 

G oui G non G assez 

3. Est-ce que les étudiants ont bien participé au cours de la période de 
questions ? 

G oui G non G assez 

Autres commentaires :   
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FORMULAIRE D'ÉVALUATION CONFÉRENCIER 

Sujet de l’exposé : 

Conférencier : ... 

Sur une échelle de 1 à 5, quelle cote attribueriez-vous à : 

Local 12 3 4 

Équipement audiovisuel 12 3 4 

Comportement des étudiants 12 3 4 

Participation des professeurs 12 3 4 

Étudiants-guides 12 3 4 

Organisation globale 12 3 4 

Si vous deviez présenter votre exposé à nouveau, quels changements y 
apporteriez-vous ?   

Seriez-vous intéressé à participer à nouveau comme conférencier ? 

O oui CD non 

5 

5 

5 

5 

5 

5 

Commentaires : 

Tommy Goodwin Timmins High and Vocational School 
Leroy Wesley (Timmins Ontario) 
Hosea Wesley 
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Phase 4 : Une semaine avant la 
semaine des carrières 
Les professeurs pourraient travailler avec les étudiants à préparer les 
questions à poser aux conférenciers sur les diverses carrières. S’il y a 
beaucoup de questions sur certaines carrières, en faire des questions 
synthèses de façon à ce qu’une question recouvre les renseignements 
détaillés demandés par les étudiants. 

Mettre la dernière main à l’horaire principal des séances dès que chaque 
conférencier a confirmé sa présence par lettre. 

Les professeurs doivent se préparer à ce que les activités de la semaine des 
carrières autochtones se déroulent sans heurt en vérifiant l’horaire princi- 
pal et en s’assurant que tout est prêt lors d’une réunion spéciale du 
personnel. 

Chaque étudiant recevra un exemplaire de l’horaire principal afin d’éviter 
la confusion concernant les activités de la semaine des carrières. Bien 
entendu, les professeurs informeront les étudiants sur la façon d’inter- 
préter l’horaire et donneront quelques conseils sur la conduite à suivre, 
l’hospitalité envers les invités et les règlements à suivre durant la semaine 
des carrières. 

Procéder à une vérification préalable de l’équipement audiovisuel requis 
et s’assurer qu’il se trouve dans les locaux pertinents. 

Patricia Faries Trent University 
(Peterborough, Ontario) 
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Phase 5 : Semaine des carrières 
Les professeurs seront présents afin de guider les étudiants vers les divers 
locaux où se déroulent les exposés. A l’extérieur de chaque local, des 
affiches indiqueront le nom du conférencier et le sujet de sa communica- 
tion. 

En cas de difficultés, les étudiants qui ont été choisis pour servir de guide 
aux invités se présenteront à l’organisateur. 

L’évaluation de la semaine des carrières est essentielle à la planification 
d’une prochaine semaine des carrières parce qu’elle rendra compte de la 
participation et des commentaires de tous ceux qui ont participé aux ac- 
tivités. Des formulaires d’évaluation devraient être remplis par les étudi- 
ants, les professeurs et les conférenciers ainsi que les personnes 
invitées. Les exemples suivants de formulaires d’évaluation illustrent le 
type d’information permettant de juger l’efficacité des exposés et la se- 
maine des carrières en général. 

Marina Kataquapit Northern College 
Trina Cheechoo (South Porcupine, Ontario) 
Rita Cheechoo 
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Phase 6 : Période qui suit la semaine 
des carrières 
L’organisateur de la semaine des carrières résumera sous forme de tableau 
les formulaires d’évaluation avec l’assistance des étudiants et des pro- 
fesseurs. En effet, la compilation des renseignements provenant des for- 
mulaires pourrait se faire sous forme de projet spécial des étudiants. La 
méthode choisie pour compiler les données dépendra de l’importance de 
l’école et du temps requis pour le faire. On tiendra compte des résultats 
de l’évaluation lors de la planification des prochaines semaines de car- 
rières. 

Les lettres de remerciements seront envoyées à tous les animateurs, 
conférenciers, au personnel et aux étudiants des écoles qui ont participé à 
la semaine des carrières. 

L’organisateur doit également veiller à ce que la collectivité locale soit 
mise au courant des résultats de la semaine des carrières en rendant 
publiques les réactions des participants à l’aide d’affiches, de bulletins et 
d’annonces à la radio et à la télévision locales. 

Encourager les professeurs à discuter et à examiner les nouvelles connais- 
sances et les nouvelles notions que les étudiants auront apprises lors des 
exposés. Dans la mesure du possible, les étudiants peuvent effectuer des 
travaux ou mener des projets qui se rapportent aux carrières. Voici 
quelques exemples de projets : 

- rédiger un rapport sur l’un des conférenciers et sa carrière 
- interviewer une personne en vue des Premières nations sur ses études et sur son 

expérience professionnelle 
- compiler et résumer les résultats de l’évaluation de la semaine des carrières 

- tracer le cheminement d’une carrière particulière 

- rédiger un article de journal sur l’importance et la nécessité de certaines 
carrières en vue de l’atteinte de l’autonomie gouvernementale 

- effectuer des recherches sur l’historique d’une carrière particulière 

- présenter un compte rendu sur un métier étudié au cours de la semaine des 
carrières et sur son rôle dans l’autonomie gouvernementale 

- ébaucher une annonce qui ferait la publicité d’un métier particulier 

- effectuer des recherches sur l’utilisation des ordinateurs et le rôle qu’ils jouent 
dans la société 

- organiser une discussion qui expliquerait pourquoi les étudiants des Premières 
nations doivent sérieusement penser à des carrières qui se rapportent aux 
Premières nations 

- rédaction de poésie, de nouvelles, d’articles de journal, de chansons, etc., afin 
de promouvoir l’information sur les carrières qui se rapportent aux Premières 
nations 

- rédiger une dissertation sur le genre de professions qui seront utiles à la gestion 
des institutions d’autonomie gouvernementale. 
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